
PROTOKÓ Ł  Nr XXXIX/2014 

z sesji Rady Gminy Świdwin 
odbytej w dniu 18 czerwca 2014 roku 

Stan radnych 	  15 
Obecnych na sesji 	 10  

Lista obecno ści stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokona ł  Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecno ści stwierdzi ł  quorum do podj ęcia prawomocnych 
uchwał . 
Przewodniczący Rady Gminy powitał  radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 

• Pana Zdzisława Pawelca — Wójta Gminy Świdwin 
• Panią  Halinę  Czajkowską  — Sekretarza Gminy 
• Panią  Renatę  Kamińską  — Skarbnika Gminy 
• Pana Ryszarda Miedzika- Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej 
• Panią  Annę  Pietrykę  — Kierownik Referatu Rolnego i Ochrony 

Środowiska UG 
• Panią  Sylwię  Żmuda- Kowalczyk- Kieronwik ŚDS w Klępczewie 
• Panią  Martę  Jalowską- Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
• Pana Jakuba Szynkowskiego- Dyrektora ZS w Lekowie 
• Panią  Dorotę  Adamiak- Dyrekto ZS Oparzno 
• Pani Helena Lech — Rejonowy Ośrodek Doradztwa Rolniczego 
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Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że protokół  

z ostatniej sesji wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół  przyj ę li jednogłośnie 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że porządek 
obrad podany był  w zaproszeniach na sesj ę . 
Radni w głosowaniu jawnym proponowany porządek obrad przyj ęli 
jednogłośnie, a przedstawia si ę  on następująco 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum; 

2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji; 

3. Przyj ęcie porządku obrad; 

4. Interpelacja radnych; 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy i Wójta Gminy z prac w okresie mi ędzy 

sesjami; 

6. Czas dla Samorządowców; 

7. Sytuacja w rolnictwie na terenie gminy; 

8. Uzgodnienia dotyczące Funduszu Soleckiego; 

9. Dyskusja; 

10. Podjęcie uchwał : 

• w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2013r. 

• W sprawie zmiany uchwały nr XXXV/280/2014 Rady Gminy Świdwin z dnia 

28.02.2014r. W sprawie przyst ąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowa ń  i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Świdwin" 

• w sprawie nabycia nieruchomo ści 

11. 	Odpowiedzi na interpelacje i zapytania; 
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12. Wolne wnioski; 

13. Zakończenie; 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 

Pan Andrzej Wiśniewski poprosił  Pana Wójta o postawienie przystanku 
autobusowego w miejscowo ści Kunowo. Mieszkańcy proszą  o 
zainteresowanie si ę  ich sprawą, gdyż  we wsi są  dzieci. 

Pani Halina Cybul poprosiła o zabezpieczenie pa łacu w Ząbrowie. 
Wnioskowała o to w ubiegłym roku. Pałac stał  się  miejscem zabaw 
okolicznych dzieci, które cz ęsto wchodzą  na strych i rzucaj ą  z niego 
cegłówki. Zarówno im jak i przechodniom może stać  się  krzywda. 

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZACYCH KOMISJI RADY 
GMINY I WÓJTA RADY GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY 
SESJAMI 

Pan Andrzej kubert poinformował , że Komisja Rolnictwa, Le śnictwa, 
ochrony Ś rodowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa zebra ła się  raz tj. 
13.06.2014r. Gościem Komisji był  Nadleśniczy Nadleśnictwa Świdwin Pan 
Rafał  Grzegorczyk oraz przedstawiciele OSP z tereny Gminy Świdwin. Komisja 
przyniosła pozytywne rozstrzygni ęcia dla Gminy, gdyż  otrzymaliśmy 
informacje, ze Nadle śnictwo chce przej ąc część  dróg wspólnych z gminą  i je 
wyremontować . 

Pan Zdzisław Pawelec- Wójt Gminy przedstawi ł  zebranym sprawozdanie 
z prac urzędu w okresie między sesjami. Rozpoczął  od przedstawienia prac 

I Rolnictwo i mienie komunalne 

Wydano: 

• 11 zaświadczeń  z planu o zagospodarowaniu przestrzennym, 

• 7 zaświadczeń  dla rolników, 

• 6 decyzji zezwalaj ących na wycinkę  drzew i krzewów, 

• 3 decyzje podziałowe, 
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• wszczęto 6 postępowań  o rozgraniczeniu nieruchomo ści, 

• wydano 2 decyzje rozgraniczeniowe, 

Przetarg nieograniczony ogłoszony na dzień  12.06.2014r. na  sprzedaż  

działki nr 212/45 o pow. 0,1029 ha wraz z budynkiem (obecnie siedziba 
GZGK) w Świdwinie przy ul. Cmentarnej nie odby ł  się  z powodu braku 
uczestników. 

Il Ochrona środowiska 

1. Złożono uzupełnienia do wniosku o dofinansowanie zadania 
w zakresie usuwania odpadów zawieraj ących azbest z nieruchomo ści 
położonych na terenie gminy Świdwin. Planowany termin prztargu to 
miesiąc lipiec. 

2. W dniach od 10 do 12 czerwca pracownik referatu rolnego wraz ze 
strażnikiem gminnym dokonali kontroli zwierząt w zakresie szczepień  
ochronnych oraz prawid łowego ich przetrzymywania. 

III Gospodarka odpadami 

• Na terenie Gminy dokonano kontroli przedsi ębiorców (sklepów) pod 
względem podpisanych umów na odbiór odpadów oraz wyposa żenia 
nieruchomo ści w pojemniki do gromadzenia odpadów. 

W trakcie kontroli nie stwierdzono nieprawid łowości. Wszyscy 
przedsiębiorcy posiadali aktualne umowy na odbiór odpadów oraz 
pojemniki do gromadzenia odpadów. 

• W czerwcu wydano 3 decyzje zezwalaj ące na prowadzenie działalności w 
zakresie opró żniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczysto ści ciekłych na terenie Gminy Świdwin. Do rejestru wpisano 
Przedsiębiorstwo Handlowo Us ługowe EKO-FIUK, ZUK Świdwin oraz 
Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej w Świdwinie 
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Następnie Wójt omówił  zadania realizowane przez Referat Infrastruktury  
w bieżącym okresie: 

- trwa realizacja projektu „Kolorowe Przedszkola w Gminie Swidwin" 
Ogłoszono 2 przetargi nieograniczone: 

1. na wykonanie placów zabaw przy szko łach podstawowych w Bierzwnicy, 
Lekowie i Oparznie 

2. na dostosowanie i wyposażenie pomieszczeń  oddziałów przedszkolnych 
przy szkołach podstawowych w Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie 

Projekt złożono w ramach POKL, Dzia łanie 9.1.1 Zmniejszenie 
nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji przedszkolnej. Gminie 
przyznano wsparcie w wysoko ści 347 824,00 zł. W ramach zadania 
zostaną  wyposażone i dostosowane do potrzeb najm łodszych dzieci 
oddziały przedszkolne znajdujące się  przy szkołach gminnych w 
Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie włącznie z budową  placów zabaw przy 
każdej ze szkół . 

- przygotowywany jest przetarg na realizacj ę  Il etapu zadania 
„ Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku szko ły na 
środowiskowy dom samopomocy w miejscowo ści Klępczewo, gm. 
Swidwin wraz z dostaw ą  wyposażenia". 

- trwa realizacja projektu Rusinowskie lato z filklorem- spotkanie wielu 
kultur poprzez organizację  prezentacji zespo łów ludowych. Zawierane są  
umowy na usługi, kupowane niezbędne materiały. Rusinowskie lato z 
folklorem odbędzie się  27 czerwca o godz. 16:30 przy świetlicy wiejskiej 
w Rusinowie 

- trwa realizacja projektu Organizacja wydarzenia kulturalno-
rekreacyjnego pn. Turniej Sołectw o Szabl ę  Wójta Gminy Swidwin. 
Zawianie są  umowy na usługi, kupowane niezbędne materiały,. Turniej 
Sołectw odbędzie się  12 lipca o godz. 15:30 w Smardzku. 

- trwa realizacja projektu Zagospodarowanie centrum wsi w miejscowo ści 
Rogalino, gm. Swidwin. Opracowany został  projekt zagospodarowania 
centrum wsi, zgłoszono do Starostwa Powiatowego rozpocz ęcie robót 
budowlano- montażowych. 

- trwają  prace nad H poprawkami z łożonego do Urzędu 
Marszałkowskiego wniosku pn. Budowa rekreacyjnych placów zabaw w 
Bełtnie, Osowie, Rycerzewku-gm. Swiclwin. Wnioskowana kwota wsparcia 
ze środków unijnych to: 45 600,00 z ł . Wartość  zadania ogó łem: 69 800,00 
zł . 
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- trwają  prace zwiazane z opracowaniem Strategii Rozwoju Gminy na lata 
2014-2022 z perspektywą  na lata 2023-2027 w ramach projektu 
Opracowanie pięciu strategii rozwoju w tym Powiatu Świdwińskiego oraz 
gmin: Brzeżno, Rąbino, Sławoborze i Świdwin na lata 2014-2022 z 
perspektyw ą  na lata 2023-2027 zwanej dalej strategią  wraz z 
przeprowadzeniem konsultacji spo łecznych. 4 czerwca br. odbyło się  
spotkanie fokusowe dla przedstawicieli różnych branż : organizacje 
pozarządowe, przedsiębiorcy, instytucje spo łeczne, jednostki administracji 
samorządowej. 

- Referat wspó łpracuje z Panoramą  Powiatu Swidwińskiego przekazujac 
na bieżąco materiały do miesięcznika. 

Ostatnim omawianym referatem by ł  Referat O światy, Kultury i Zdrowia  

Bieżące zadania Referatu to: 

• Nadzór nad remontami i naprawami bie żącymi świetlic; 

• Spotkanie z pracownikami świetlic i bibliotek- plan pracy- „Wakacje 
2014"; 

• Przygotowanie Hali Sportowej i Zespo łu Szkól w Lekowie do 
wypoczynku letniego w ramach Oazy 2014; 

• Przygotowanie i organizacja festynu rekreacyjnego pn. „ Dzieci ęca 
radość"- Bierzwnica 14.06.2014r.; 

• Omówienie i zatwierdzenie arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 
2014/2015; 

• Bieżąca obsługa świetlic i bibliotek; 

• Przygotowania do „Rusinowskiego lata z folklorem" oraz Gminnego 
Turnieju „ O Szable Wójta". 

Wójt poruszył  również  kwestie zatrudnienia osób bezrobotnych. 

1.0becnie mamy zatrudnionych 12 osób w ramach prac interwencyjnych. 
Są  to głównie osoby zatrudnione do prac porz ądkowych na terenie wsi 
oraz pracownicy hali; 

Zorganizowali śmy staże dla 18 osób, głównie opiekunowie i robotnicy 
gospodarczy; 
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W sołectwach prace porz ądkowe i opiekuńcze wykonuj ą  pracownicy 
zatrudnieni w ramach prac spo łecznie użytecznych, tj. na 2 godziny. 
W sumie mamy 20 takich pracowników; 

Na terenie gminy prace spo łeczne z tytułu kary ograniczenia wolno ści 
wykonuje 28 skazanych. 

Pan Wójt wystosował  prośbę  do wszystkich sołtysów oraz radnych aby w miarę  
możliwości poinformowali mieszkańców sołectw o zagrożeniu Zmijami 
zygzakowatymi. Sprawa jest poważna, gdyż  na terenie Gminy mia ło miejsce 
kilka ukąszeń . Z informacji jakie udało się  zebrać  wynika, że jest problem ze 
szczepionkami surowiczymi dlatego nale ży dochować  wszelkiej staranno ści 
wybierając się  do lasu czy na mocno zakrzaczone, zatrawione tereny aby 
zminimalizować  ryzyko ukąszenia. Pan Krzysztof Kaszuba zapytał  jak 
postępować  w razie ukąszenia przez żmiję . Pan Wójt odpowiedział , że 
szczegółowy instruktaż  zamieszczony jest na stronie internetowej urz ędu. 
Najważniejsza jest natychmiastowa reakcja, nale ży jak najszybciej 
skontaktować  się  z lekarzem. 

Ad.6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Maria Swiątczak wystąpiła z zapytaniem o wynik badania lekowskiego 
jeziora oraz z prośbą  o naprawę  dziury powstałej nieopodal byłego GOK-u. Kto ś  
notorycznie niszczy postawione na niej zabezpieczenia i wyrwa si ę  odnawia 

Pan Adam Bieńczak- poprosi ł  o doprecyzowanie czy Nadle śnictwo chce 
partycypować  w kosztach remontu dróg czy chce je przej ąć? Obawia się  on, że 
w razie przej ęcia rolnicy będą  mieli problem z przejazdem po drogach 
należących już  do Nadleśnictwa. Sołtys poprosi ł  również  o przeniesienie 
skrzynek pocztowych kolo tablicy og łoszeń  w Rusinowie, gdyż  tam nic nie 
zagrozi ich stanowi technicznemu. 

Pan Lech Lipka- zauważył, ze zbliżają  się  wakacje, ludzie zaczn ą  się  
przemieszczać  w celach rekreacyjnych a wioski są  zaniedbane, zakrzaczone 
zamiast przyciągać  będą  wzbudzać  niechęć . Stare opuszczone obiekty, typu 
świetlice dawno niewykorzystywane zgodnie ze swoim przeznaczeniem strasz ą  
ludzi. Prośba o zaj ęcie się  tematem. 

Pan Otto Leske- prośba o wycinkę  drzew w Krosinie na boisku, gdzie ci ągną  
się  linie wysokiego napi ęcia a korony drzew niebawem b ędą  ich dosięgać . 
Niewiele potrzeba do nieszcz ęścia. Prośba o wycinkę  daglezji jak również  o 
piasek do piaskownicy. 
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Pan Krzysztof Kaszuba- prośba o zaj ęcie się  tematem zapadni ętej studzienki w 
Klępczewie, wnioskowane na poprzedniej sesji. 

Ad.7. SYTUACJA W ROLNICTWIE NA TERENIE GMINY. 

Pod nieobecno ść  Pana Stanis ława Tyszkiewicza, temat zreferowa ła Pani Helena 
Lech. 

Gmina Wiejska Świdwin obejmuje obszar 24.725 ha, podstawow ą  funkcją  
gospodarczą  jest rolnictwo. 
Użytki rolne zajmują  powierzchnię  15.851 ha tj. 64,11% 
w tym: grunty orne -13.322 ha tj. w stosunku do ogólnej powierzchni 53,89 

sady 42 ha tj. 0,17% 
łąki 1,282 ha tj. 5,19% 
pastwiska 831 ha tj. 3,36 % 
grunty rolne zabudowane 300 ha tj. 1,21 % 
grunty pod stawami 11 ha tj. 0,04 % 
grunty pod rowami 63 ha tj. 0,25 % 
lasy i grunty zadrzewione 7.212 ha tj. 29,17 % 
Pozostałe grunty 1.662 ha tj. 6,72 % 
Na terenie,Gminy gospodaruje 835 rolników indywidualnych oraz do 1 ha 
gruntów 785 użytkowników. 

Średnia 	wielkość 	gospodarstwa 	w 	województwie 
zachodniopomorskim 
w roku 2006 wynosi ła - 28,37 ha przy średniej krajowej 9,57 
ha 
w roku 2007 wynosiła - 29,T8—ha przy średniej krajowej 
9,91 	 ha 
w roku 2008 wynosi ła - 29,69 ha przy średniej krajowej 
10,02 	 ha 
w roku 2009 wynosiła - 30,15 ha przy średniej krajowej 
10,15 	 ha 
w roku 2010 wynosi ła - 30,30 ha przy średniej krajowej 
10,23 	 ha 
w roku 2011 wynosi ła - 30,70 ha przy średniej krajowej 
10,36 	 ha 
w roku 2012 wynosi ła - 30,67 ha przy średniej krajowej 
10,38 	 ha 
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w roku 2013 wynosi ła - 30,20 ha przy średniej krajowej 
10,42 ha 

Średnia wielkość  gospodarstwa w gminie to 13,86 ha. 
Największa średnia wielkość  powierzchni gruntów rolnych w roku 2013 
przypada na województwo zachodniopomorskie 30,20 ha oraz warmi ńsko-
mazurskie 22,90 ha. 
Natomiast najniższa średnia wielko ść  gospodarstw rolnych by ła w 
województwie małopolskim 3,92 ha, podkarpackim 4,60 ha i świętokrzyskim 
5,53 ha. 
Średnie ceny gruntów rolnych w obrocie prywatnym dla województwa 
zachodniopomorskiego obowiązujące od 09.05.2014r. wg GUS 
- grunty dobre - klasa I, II, III a - 30 976 z ł/ha, 
- grunty średnie - klasa III b, IV - 22 163 z ł/ha, 
- grunty słabe - klasa V i VI - 17 898 zł/ha. 
Pierwszy termin sk ładania wniosków od 1 do 28 lutego do wójta, burmistrza 
wraz z fakturami VAT stanowiącymi dowód zakupu oleju napędowego od 1 
sierpnia roku poprzedniego do 31 stycznia danego roku. 
Drugi termin składania wniosków to 1-31 sierpień  dla oleju napędowego 
zakupionego od 1 lutego do 31 lipca danego roku. 
Roczny limit ustala si ę  jako kwotę  stanowiącą  iloczyn stawki zwrotu podatku 
na 
1 litr oleju napędowego, liczby 861/ha oraz powierzchni u żytków rolnych, 
będącym w posiadaniu na dzień  1 kwietnia danego roku. W bieżącym roku 
limit 
ten wynosi 81,70 zł/ha. 
Wypłaty zwrotu podatku akcyzowego: 
w I terminie w miesiącu kwietniu, 
w II terminie w miesiącu październiku. 
Również  duże zainteresowanie w śród producentów rolnych wzbudzaj ą  
dopłaty 
do kwalifikowanego materia łu siewnego. 
Stawki dopłat: 

1) 100 zł/ha - zboża i mieszanki zbożowe, 
2) 160 zł/ha - ro śliny strączkowe, 
3) 500 zł/ha- ziemniaki. 

ARR ustaliła minimalne ilo ści wysiewu na l ha poszczególnych gatunków zbó ż  

roślin strączkowych i ziemniaków 
Termin składania wniosków do ARR od 15 stycznia do 25 czerwca obecnego 
roku w przypadku materiału siewnego zakupionego i zużytego do siewu od 15 
lipca 2013r. do 15 czerwca 2014r. 
Dopłata w terminie 30 dni od dnia wydania decyzji. 
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Ważnym problemem dla rolników są  szkody wyrządzone w uprawach przez 
zwierzynę  łowną. Rola gminy polega na zorganizowaniu mediacji w przypadku 
sporu między rolnikiem a kołem łowieckim. 
Koła łowieckie z terenu Gminy Swidwin: 
- KL „SŁONKA" Swidwin 
- KL „CYRANKA" Świdwin 
- KL „SOKÓŁ" Swidwin 
- KL „JELEŃ" Barwice 
- KL „SOKÓŁ" Białogard. 

Krótka bezmroźna zima nie spowodowa ła uszkodzeń  na plantacjach zbóż  
ozimych i rzepaku ozimego co powinno wp łynąć  na uzyskanie wyższych 
plonów w stosunku do roku poprzedniego. Korzystnie wygl ądają  też  
plantacje 
zbóż  jarych i ziemniaków. Wegetacja ro ślin jest przy śpieszona około 2-3 
tygodnie w stosunku do lat poprzednich. Nale ży spodziewać  się  niższych cen 
skupu w okresie żniw. Skorzystaj ą  na tym rolnicy, którzy podpisali umowy 
kontraktacyjne na sprzeda ż  zbóż  i rzepaku. W strukturze zasiewów wzrós ł  
areał  uprawy łubinu o około 20% kosztem zbóż  jarych, wynikło to głównie z 
braku 
dopłat uzupełniających do zbóż, a dodatkowymi dopłatami do uprawy ro ś lin 
strączkowych. 
Jak duży wpływ na efekty pracy rolnika maj ą  warunki atmosferyczne wiedzą  to 
tylko sami rolnicy. Można planować  i liczyć  zyski, a niespodziewanie przyjdzie 
kataklizm i nasze liczenie do niczego nie b ędzie potrzebne. Dlatego te ż, ważne 
jest, żeby ubezpieczać  plantacje od nieprzewidzianych strat i kataklizmów. 

Rolnicy i mieszkańcy obszarów wiejskich często korzystaj ą  z pomocy 
doradców 
ZODR w zakresie przygotowania wniosków i planów w ramach P RO W 2007- 
2013: 
W 2014 roku udzielono pomocy w zakresie wype łniania wniosków i planów: 

1) płatności bezpośrednie i ONW, 
2) płatności rolno-środowiskowe, 
3) o zwrot dopłaty z tytułu zużytego materiału siewnego, 
4) o uzyskanie premii z działania - ułatwianie startu m łodym rolnikom 
( duże zainteresowanie w/w działaniem w^śród młodych przyszłych 
rolników 
- premia do uzyskania 100 tys. z ł .) 

Okres jesienno-zimowy to g łównie szkolenia rolnicze na tematy najbardziej 
interesuj ące rolników: 

1) Programy rolno środowiskowe dla polskiego rolnictwa, 
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2) Ubezpieczenie gospodarstw rolnych, 
3) Odnawialne źródła energii, 
4) BHP w rolnictwie, 
5) Nowoczesne technologie w produkcji ro ślinnej, 
6) Potrzeby wapnowania gleb, 
7) Zasady otrzymywania dop łat bezpośrednich a obowiązek spełnienia 

zasad 
wzajemnej zgodnoć i, 

8) Zagadnienia PROW 2014-2020, 
9) Płatności bezpośrednie i ONW, 
10) Stosowanie środków ochrony ro ślin przy pomocy 
opryskiwaczy, 
1 1)Zasady dopłat do kwalifikowanego materiału siewnego, 
12)Wypełnianie dokumentacji do jednostek certyfikuj ących, 
13)Zasady cięcia drzew i krzewów w okresie wiosennym. 

Rolnicy podnoszą  swoje kwalifikacje poprzez liczne szkolenia oraz lektur ę  
miesięczników,, Zachodniopomorski Magazyn Rolniczy", 
„ Wiadomości Rolnicze", które bezpłatnie dostarcza wspó łpracująca z ZODR 
Izba Rolnicza. 

W miesiącu lipcu tradycyjnie odb ędzie si ę  spotkanie przedżniwne, 
organizowane przez TZD Świdwin, Starostwo Powiatowe oraz Powiatową  
Radę  Izby Rolniczej, na którym rolnicy uzyskaj ą  aktualne oferty skupu zbó ż  i 
rzepaku. 
Dużym zainteresowaniem w śród rolników cieszą  się  wyjazdy seminaryjne: 
na 
poletka do świadczalne firm: Syngenta, Du Pont, 
Barzkowickie Targi Rolne Agro-Pomerania, Wystawę  Maszyn Rolniczych do 
Bednar k/Poznania. 

Wielu rolników uczestniczy w konkursach: 
1) „Bezpieczne Gospodarstwo Rolne", 
2) „Agroliga 2014" 
3) „Przyjazne Środowisku So łectwo", 
4) „Najlepsze Gospodarstwo Ekologiczne", 
5) „Rolnik Farmer Roku" 

Na terenie gminy Świdwin obserwuje się  duże zainteresowanie 
rozwojem 
agroturystyki mamy obecnie 4 gospodarstwa agroturystyczne. 
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Wiele gospodarstw jest zainteresowanych produkcj ą  ekologiczną. Na terenie 
powiatu działa Zachodniopomorski Oddzia ł  Stowarzyszenia Producentów 
Żywności Metodami Ekologicznymi - „EKOLAND". Pakietem rolnictwa 
ekologicznego obj ętych jest obecnie 146 gospodarstw: 

2004r - były 3 gospodarstwa, 

2005r. - doszło 7 gospodarstw, 

2006r. - doszło 11 gospodarstw, 

2007r, - doszło 35 gospodarstw, 

2009r. - doszło 13 gospodarstw, 

2010r. - doszło 36 gospodarstw, 

201 lr. - doszło 41 gospodarstw, 

2012r. - doszło 35 gospodarstw. 

2013r. - doszło 27 gospodarstw, 
2014r. - doszło 7 gospodarstw. 

Rozwój produkcji—ekologicznej s łaba orpląpalność  i duża pracoch łonność  
produkcji zwierzęcej sprawi ła duży spadek pogłowia i triod> chlewnej: 

Bydła-o 25%, 

Trzody chlewnej - o 40%. 

Rachunkowość  Rolnicza PL FADN 

Na terenie powiatu świdwińskiego prowadzona jest pe łna rachunkowość  
rolnicza Polski FADN - 24 gospodarstwach. Celem działania jest dostarczanie 

danych rachunkowych z reprezentatywnej próby gospodarstw rolnych, dla 
potrzeb kszta łtowania polityki rolnej Unii Europejskiej. 

W gospodarstwach rolnych obowi ązują  - Minimalne zasady wzajemnej 
zgodności cross compliance dla gospodarstw rolnych 

Wdrażane były w trzech etapach: 

a) 	od roku 2009 - wymagania w zakresie ochrony środowiska, 
identyfikacji i 
rejestracji zwierząt, 
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b) od roku 2011 - wymagania w zakresie zdrowia publicznego, zdrowia 
zwierząt 
i zdrowotności roś lin, 

c) od roku 2013 - wymagania w zakresie dobrostanu zwierz ąt. 

Obecnie TZD w Świdwinie na terenie gminy Swidwin realizuje zadania o 
następującej tematyce: 

-PROW 2007-2013, 

d) szkolenia rolnicze, 

e) sporządzanie kalkulacji kosztów produkcji na wybrane p łody 
rolne wg 
zapotrzebowania, 

t) 	analiza cen rynkowych płodów rolnych i środków produkcji, 

g) rachunkowo ść  rolna - Polski FADN, 

h) bieżące doradztwo dotyczące technologii produkcji, ekonomiki 
gospodarstw 
rolnych wjazd studyjny dla rolników na Targi Rolne Agro Pomerania 2014 
do 
Barzkowic, 
i) udział  w tworzeniu i kolportaż  wydawnictw własnych ZODR, 

j) popularyzacja konkursów tj. „Bezpieczne Gospodarstwo Rolne", 
„Najestetyczniejsza Zagroda Wiejska", „Rolnik - Farmer Roku", „Agroliga" 
itp. 

k) współpraca z samorządem lokalnym, instytucjami rolniczymi i 
pozarolniczymi 
(w tym Izby Rolnicze, ARiMR, ANR, ARR), 

bieżąca działalność  doradcza wed ług zapotrzebowania rolników gminy 
Swidwin 

Obecnie jesteśmy w przededniu wdrażania projektu programowego PROW 

2014-2020PROW 2012-2020 projektowane zmiany nakierowane s ą  na: 

-dopłaty bezpo średnie(zmienia si ę  dopłaty ONW) 

-dopłaty rolno- środowiskowe podzielone zostaną  na 2 grupy: 
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1. Rolnictwo ekologicznego 

2. dopłaty rolno- środowiskowe pozostałe 

- modernizacja gospodarstwa- zró żnicowanie wysokości dotacji w zależności od 

tego jaka jest produkcja 

-pomoc dla małych gospodarstw, 60.000 tys. z ł . (próg dochodu w ciągu 

pierwszych pięciu lat musi by ć  większy niż  6000 Euro) 

-dofinansowanie działalności poza rolnicznej (dotacja 80% nast ępnie 20%) 

-działalność  mikroprzedsiębiorstw 

Ad.8. UZGODNIENIA DOTYCZĄCE FUNDUSZU SOLECKIEGO 

Punkt obrad przeniesiono na odbyte tego dnia szkolenie. 

Ad.9. DYSKUSJA 

Nie przeprowadzono dyskusji. 

Ad.10. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  Panią  Halinę  Czajkowską  Sekretarza Gminy o 

przedstawienie uchwał , następnie przeprowadzono nad nimi g łosowanie: 

-uchwa ła nr XXXIX1302/2014 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy za 2013r. 
( podjęta jednomy ślnie) 

-Uchwa ła Nr XXXIX/303/2014 w sprawie zmiany uchwały nr 
XXXV/280/2014 Rady Gminy Swidwin z dnia 28.02.2014r. W sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowa ń  i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Świdwin" 
(podj ęta jednomyślnie) 
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-Uchwa ła Nr XXXIX/304/2014 w sprawie nabycia nieruchomo ści 
( podj ęta przy jednym głosie wstrzymującym ). 

Pan Antoni Giluk wniósł  wątpliwość  co do celowości zakupu działki w 
Krosinie, która jest przedmiotem g łosowania w ostatniej z uchwa ł . Zapytał  jaki 
charakter b ędzie miała ta działka w przyszłości? Jaką  rolę  ma spełniać? Czy to 
będzie droga? Czy były propozycje aby zrobi ć  tam drogę  wewnętrzną? Jaka jest 
opinia radcy wobec poni ższej uchwały. 

Pan Wójt odpowiedział, że AMW to twór, który przej ął  działkę  od wojska i 
wewnętrzne przepisy Agencji zabraniaj ą  przekazywania działek nieodpłatnie ale 
gmina otrzymała 90% bonifikaty Początkowo Agencja proponowa ła gminie 
zakup całej działki, w późniejszych rozmowach, z oferty sprzeda ży został  
„wycięty" odcinek drogi prowadzący do Cieszyna. Przedmiotowa działka po 
zakupie przez Gminę  będzie przekszta łcona w drogę  z prawem przechodu i 
przejazdu. Pan Antoni Giluk stwierdził , że część  „wyjętej" ze sprzedaży 
przedmiotowej działki prowadzącej do Cieszyna Agencja równie ż  mogła nam 
przekazać  i z jej sprzedaży można byłoby pokryć  koszty przekształcenia działki 
w drogę , gdyż  koniec końców, nie będzie to tania inwestycja. Zapyta ł  również  
co z przejazdem rolników? Pan Andrzej Żubert doprecyzował, że stan 
zakupionej działki, przekształconej w drogę  nie będzie ulegać  dalszemu 
pogarszaniu, gdyż  ciężki sprzęt rolników nie będzie przez nią  przejeżdżał . 
Rolnicy do przejazdu będą  użytkowali drogę , która znajduje si ę  za blokami, jest 
przejezdna i można z niej korzystać  bez problemu. Pan Andrzej Żubert 
odpowiedział  również  na pytanie zadane wcze śniej przez Sołtysa Pana Adama 
Bieńczaka i poinformował, ze Nadleśnictwo wspólnie z Gminą  doprowadzi 
drogę  do porządku. Sołtys Krosina Pan Otto Leske nie zgodził  się  ze zdaniem 
Radnego Dariusza Gos. Droga za blokami jest w s łabym stanie technicznym i 
nie nadaje si ę  do codziennego przejazdu pojazdami ci ężkimi. 

Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH. 

O udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych poproszony zosta ł  Pan 

Zdzisław Pawelec- Wójt Gminy. 

W sprawie wnioskowanego przez Radnego Andrzeja Wi śniewskiego przystanku 

w Kunowie, Wójt odpowiedział, że jest do przeanalizowania a ewentualna 

inwestycja mogłaby zostać  pokryta wspólnie z Radą  Solecką. Kwestia Pałacu w 

Ząbrowie jest skomplikowana, gdyż  jest kilku udziałowców, nie uda si ę  

wszystkich zebrać  w jednym terminie by odbyć  z nimi rozmowę , Agencja 
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Nieruchomości Rolnych również  umywa ręce, dlatego też  ciężko ruszy ć  ze 

sprawą. Odpowiadając na pytanie sołtys Marii Świątczak, Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Środowiska w Szczecinie Delegatura w Koszalinie 

wykonała analizę  próbek wody pobranej z jeziora w Lekowie. Badania wody 

wykazały, że mają  one cechy osadu zagniwaj ącego. Analiza hydrobiologiczna 

w/w próbek wody wykaza ła obecność  organizmów charakterystycznych dla wód 

zanieczyszczonych ściekami bytowo-gospodarczymi. Pani So łtys 

zapowiedziała, ze zgłosi się  po kserokopie analizy WIOŚ . Wspomniała również  

o przystanku w Lekowie ws którego jest w ci ągłym kontakcie z Radą  Solecką. 

Wójt dodał  również , że wyrwie powstałej w jezdni oczywi ście trzeba si ę  

przyjrzeć . Jeśli chodzi o przeniesienie skrzynek pocztowych Wójt poinformowa ł  

sołtysa Adama Bieńczaka, aby z łożył  wniosek, zostanie on poparty. Kwestia ' 

świetlicy w Berkanowie pozostaje bez komentarza. W sprawie wnioskowanego 

przez Sołtysa Otto Leske piasku, jak najbardziej zostanie on wymieniony. 

Ad.14. WOLNE WNIOSKI 

Pani Barbara Felska poinformowała zebranych, że Rada Ministrów podj ęła 

uchwałę  w sprawie ustanowienia rządowego programu dla rodzin 

wielodzietnych, który przewiduje m.in. wprowadzenie Karty Du żej Rodziny - 

ma ona zapewni ć  system zniżek dla rodzin wielodzietnych, dost ępny zarówno u 

publicznych jak i komercyjnych sprzedawców towarów i us ług. Więcej 

informacji można zasięgnąć  na stronach ministerstwa jak i stronie internetowej 

GOPS Swidwin. 

Na tym protokół  zakończono. 

Ad. 15. ZAKOŃCZENIE 

	

Przewodni  kĄ, 	dy 

Protokołowała: 
	 K szto as a 

Joanna Pałęga 
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